

Sosiaali- ja terveydenhuollon valvonnasta annetun lain mukaisten suoritteiden maksutyöryhmän 5. kokous

Aika: 21.6.2023 klo 12-14

Paikka: Teams

Osallistujat:

- (-) Marjo Kekki, sosiaali- ja terveysministeriö, puheenjohtaja
- (x) Ida Hakanen, sosiaali- ja terveysministeriö, sihteeri
- (x) Jaska Siikavirta, sosiaali- ja terveysministeriö
- (-) Tomas Forsström, sosiaali- ja terveysministeriö
- (x) Mikko Meuronen, sosiaali- ja terveysministeriö
- (-) Riitta-Maija Jouttimäki, sosiaali- ja terveysministeriö
- (-) Laura Terho, sosiaali- ja terveysministeriö
- (x) Elina Isoksela, valtiovarainministeriö, varapuheenjohtaja
- (-) Niina Keskitalo, Valvira
- (x) Laura Nokela (Niina Keskitalon sijaisena), Valvira
- (x) Eine Oinas-Soudunsaari, Valvira (saapui klo 12.02)
- (x) Virpi Hasila, Valvira
- (x) Nina Tikka, Valvira
- (x) Mikko Floréen, Etelä-Suomen aluehallintovirasto
- (x) Markku Pennanen, Etelä-Suomen aluehallintovirasto
- (x) Marjut Eskelinen, Lapin aluehallintovirasto

Käsitellyt asiat

1. Kokouksen avaus

Varapuheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.01.

2. Asialistan ja edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen

Hyväksyttiin kokouksen asialista ja edellisen kokouksen pöytäkirja.

3. Kuulumiset valvontalain toimeenpanoryhmästä ja rekisteröintiryhmästä

Ida Hakanen (STM) kertoi kuulumisia valvontalain toimeenpanoryhmästä ja rekisteröintiryhmästä.

Toimeenpanoryhmän kokoukset ovat jääneet kesätauolle. Viime viikolla pidetyssä kokouksessa käsiteltiin koottujen kysymysten linjausvastuiden jakamista eri ryhmien välillä. Myös suoritemaksutyöryhmän tähän asti kootut kysymykset käsiteltiin kokouksessa. Tavoite olisi saada STM:n valvontalakia koskeva ohjeluonnos valmiiksi elo-syyskuussa. Ohjetta ei ole tarve julkaista heti, vaan siihen voidaan odottaa mahdollisesti herääviä tarkennustarpeita.

Toimeenpanoryhmän kokouksessa kuultiin, että rekisteröintiryhmässä on jakauduttu pienempiin ryhmiin pohtimaan ratkaisuehdotuksia tunnistettuihin kysymyksiin. Tavoitteena olisi tuoda valvontalain toimeenpanoryhmään pohjaehdotuksia elokuussa.

Suoritemaksutyöryhmän, toimeenpanoryhmän ja rekisteröintiryhmän sihteeristön ja edustajien yhteinen kokous pidettiin 12.6. Kokouksessa sovittiin toimintatavoista, joiden avulla eri ryhmissä nousseet kysymykset ja tehdyt asialliset linjausehdotukset saadaan mahdollisimman reaaliaikaisesti muiden ryhmien käsittelyyn ja käyttöön.

Keskusteltiin tarpeesta saada suoritemaksutyöryhmän kysymyksiin vastaukset kiireellisesti, jotta ryhmä pystyy etenemään työskentelyssään suunnitellusti ja toisaalta muiden ryhmien tarpeesta kohtuulliselle ajalle käsitellä linjauksia. Jaska Siikavirta (STM) totesi, että kysymyksiin on hyvä lisätä tieto siitä, milloin suoritemaksutyöryhmä viimeistään tarvitsee vastauksen, ja jo tunnistetut kysymykset otetaan muissa ryhmissä ensisijaisesti käsittelyyn.

Kokouksessa ei ollut mahdollista keskustella kysymyksiin tehdyistä sisällöllisistä linjausehdotuksista.

Päätös: Kuultiin valvontalain toimeenpanoryhmän ja rekisteröintiryhmän työskentelyn etenemisestä ja yhteisen menettelyn linjaamisesta.

4. Alatyöryhmän ehdotus alustavaksi tulevaksi suoritepohjaksi ja linjattavia kysymyksiä

Mikko Floréen (ESAVI) esitteli aluehallintovirastojen ehdotuksen alustavaksi tulevaksi suoritepohjaksi. Aluehallintovirastot ja Valvira ovat pitäneet yhteisen kokouksen, jossa on käyty läpi suoritepohjia ristiin. Suoritepohjissa on ulkoisesti eroja, mutta ajatukset ovat samankaltaisia.

Keskusteltiin suoritepohjassa olevasta ehdotuksesta sähköisen ja muussa muodossa tehdyn hakemuksen maksujen eroista. Todettiin, että on hyvä ohjata sähköisen hakemuksen tekemiseen. Muussa muodossa tehty hakemus vaatii merkittävästi enemmän työtä. Maksujen tulee olla omakustannusarvon mukaisia ja työmääräarvioon perustuvia.

Varapuheenjohtaja nosti esille, että maksuasetuksissa voidaan säätää vain suoritteista perittävistä maksuista, ei lupa- eikä muidenkaan suoritteiden tuottamista koskevasta menettelystä.

Varapuheenjohtaja ehdotti, voisiko palveluyksikön rekisteröinnin keskeyttämisestä periä esimerkiksi puolet rekisteröintimaksusta, elleivät kustannukset ole huomattavasti vähäisemmät. Keskusteltiin siitä, että ulkopuolisen asiantuntijan maksua ei voida periä suoraan laskutuksen mukaan, koska viranomaisille aiheutuu työtä laskun käsittelystä, ja laskutuksissa on myös eroja. Keskusteltiin siitä, että jos joudutaan pyytämään paljon asiakirjoja, niin asia siirrettäisiin kirjalliseen ennakkotarkastukseen. STM:n ohjelunokseen sisällytetään vastaus siitä, mitkä tekijät voivat aiheuttaa tarkemman tarkastuksen tarpeen.

Sovittiin, että lisätään suoritemaksutyöryhmässä nousseiden kysymysten listalle kysymykset koskien palveluyksikön siirtämistä toiselle palveluntuottajalle sekä tuottamisen edellytysten täyttymistä koko toiminnan ajan.

Laura Nokela (Valvira) esitteli Valviran ehdotuksen alustavaksi tulevaksi suoritepohjaksi.

Keskusteltiin lopetusmaksun sisällyttämisestä rekisteröintimaksuun, koska maksun periminen lopetusilmoituksesta voi olla este ilmoituksen tekemiselle ja maksun periminen voi olla haastavaa. Keskusteltiin siitä, onko lopetusilmoituksen käsittelemisessä kyse julkisen vallan maksuvelvolliselle antamasta vastikkeesta. Keskusteltiin myös pitkään kestävästä toiminnasta, jonka lopetuskustannukset voivat olla erilaiset silloin, kun toiminta päättyy.

Ida Hakanen (STM) esitteli suoritemaksutyöryhmässä ja sen alatyöryhmässä tunnistetut kysymykset, jotka on viety eteenpäin linjattavaksi toimeenpanoryhmään tai rekisteröintiryhmään. Sovittiin, että tehdään kysymyksiä varten päivittyvä lista, johon lisätään tieto siitä, kun kysymys on viety eteenpäin. Suoritemaksutyöryhmän, toimeenpanoryhmän ja rekisteröintiryhmän edustajien yhteisessä palaverissa sovittiin, että maksutyöryhmä vie kysymykset toimeenpanoryhmälle, jossa sihteeristö tekee ensiarvion ja jakaa kysymykset eri ryhmien linjattavaksi. Sovittiin, että maksutyöryhmän jäsenille lähetetään ryhmien yhteisessä tapaamisessa sovitut toimintatavat vielä tiedoksi kirjallisesti.

Päätös: Kuultiin aluehallintovirastoilta ja Valviralta alatyöryhmän ehdotuksesta alustavaksi tulevaksi suoritepohjaksi. Käytiin keskustelu ja hyväksyttiin alatyöryhmän ehdotus alustavaksi tulevaksi suoritepohjaksi. Käsiteltiin suoritemaksutyöryhmässä ja sen alatyöryhmässä tunnistetut linjattavat kysymykset ja niiden vieminen linjattavaksi sopiviin ryhmiin.

5. Suoritemaksujen perusteita koskeva muistio

Varapuheenjohtaja ja Mikko Meuronen (STM) esittelivät muistion. Muistion on tarkoitus toimia työvälineenä työryhmälle, eikä muistion ole tarkoitus tulla koskaan valmiiksi. Talousalatyöryhmä työstää muistiota eteenpäin.

Käytiin keskustelu muistiosta. Keskusteltiin mahdollisesta vuosimaksusta, joka voitaisiin kytkeä tietojen vuosittaista tarkistamista koskevaan velvollisuuteen. Keskusteltiin siitä, voisiko maksun periä silloin, jos tietoja ei tarkista määräpäivään mennessä.

Päätös: Kuultiin ja käytiin keskustelu muistion valmistelusta ja sovittiin muistion jatkotyöstämisestä.

6. Jatkotyöskentelystä sopiminen

Sovittiin, että työtilassa olevia alustavia suoritepohjia ja muistiota voi kommentoida. Aluehallintovirastot ja Valvira päivittävät vielä suoritepohjia. Todettiin, että talousalatyöryhmä käynnistää työnsä.

Päätös: Keskusteltiin ja sovittiin jatkotyöskentelystä.

7. Muut mahdolliset asiat

Ei muita asioita.

8. Kokouksen päättäminen

Varapuheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.03.